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Geachte leden van de raad,  

 

Graag reageren we in deze brief op de bestuurlijke reactie op ons rekenkameronderzoek ‘Stadsnatuur 

of overig groen?’. 

 

Leren (van) beheren 

Het college geeft aan dat in de contracten voor de aanleg van een groenproject, afspraken staan over 

het beheer en de kosten, inclusief de oplossingen voor plantvakken die niet aanslaan. In het 

onderzoek hebben we geconstateerd dat projectmatig budgetteren van beheer als een nadeel heeft 

dat budgetten per project per definitie beperkt zijn en dat het opstarten van een nieuw ‘project' nodig is 

voor een aanpassing in een perk. Het college ziet ook dat de huidige werkwijze het vinden van budget 

voor onderhoud in de weg kan zitten en werkt een oplossing uit. Dit voornemen juichen wij toe. De 

raad doet er goed aan om het college te vragen op welke wijze en op welke momenten de raad in 

kennis wordt gesteld van de gekozen oplossingen en van de effecten daarvan op de werkpraktijk bij 

het beheer en de nodige verschuivingen van zeggenschap over budgetten. 

 

Dit geldt ook voor de heel positieve ontwikkeling die de gemeente maakt rond het zogenaamde ‘OIB-

proces', waarbij de verschillende disciplines tegelijk aan tafel zitten, van ontwerp tot beheer. Dat is een 

grote stap in de goede richting van het leren (van) beheren. De gemeenteraad zou hierbij kunnen 

letten op het minder vaak voorkomen van het moeten ‘leeghalen’ van delen van plantvakken omdat 

tijdig bijsturen beter lukt in de nieuwe werkwijze.  

  

  

https://www.rekenkamerleidenleiderdorp.nl/fileadmin/Rekenkamer_bestanden/Dossiers/Dossier_2022_Focus_Overig_groen_Leiden/Bestuurlijke_reactie.pdf


 

 

 

De bestuurlijke reactie gaat verder in op de opmerking van de Rekenkamercommissie bij de 

presentatie over ‘verzakelijking’ van Samen aan de Slag. Het college geeft aan de ervaring te hebben 

dat het contact juist als laagdrempelig en persoonlijk wordt ervaren. Dat hebben we in het onderzoek 

zeker gezien! Waar wij de suggestie wekken dat de huidige werkwijze te zakelijk is, is dat zeker niet  

onze bedoeling. Het aspect ‘verzakelijking’ heeft juist betrekking op het behoud van de nabije aanpak. 

Er zijn personele wisselingen aanstaande vanwege pensionering en dat betekent dat keuzes gemaakt 

(kunnen) worden rondom de invulling van de functie. Wij raden de raad aan de vele kansen voor 

gemeenschapskracht van het samen aan de slag zijn, juist verder te benutten door het ‘community 

builden’ tijdens het beheer als taak serieus te nemen en (veel) meer  te waarderen (als competentie, 

in menskracht, en dus in tijd en geld). 

  

Wat betreft het gebruik van convenanten geeft het college aan dat deze werkwijze onder meer de 

mogelijkheid biedt om van tijd tot tijd de bewoners te bedanken voor hun inzet of uit te nodigen voor 

een bijeenkomst met andere initiatiefnemers. Dit aspect is in het focusonderzoek vanwege de 

beperkte scope niet aan de orde gekomen. Het tot uitvoering brengen van dergelijke initiatieven zien 

we als een waardevolle invulling bij het gebruik van convenanten. Niettemin vragen wij ons af of de 

‘convenantenadministratie’ zinvol is en er niet een pragmatischer en misschien ook wel gezelliger 

oplossing kan komen voor het contact tussen gemeente en actieve bewoners over de wederzijdse 

afspraken en verwachtingen bij het samen beheren van stadsnatuur.  

 

Tot slot 

Omdat dit een focusonderzoek is, hebben wij in onze rekenkamerbrief ervoor gekozen bij de 

aanbevelingen geen onderscheid te maken naar aanbevelingen voor college en voor raad. Uit de 

bestuurlijke reactie concluderen wij dat het college voortvarend voortgaat. Wij adviseren u dat u het 

college verzoekt een uitwerking te maken van de aanbevelingen en hierover te rapporteren aan de 

raad voor de zomer van 2024.  

 

Wij hopen dat ons onderzoek, de reactie van het college en deze brief u voldoende handvatten biedt 

om in de raadscommissie goed in gesprek te gaan over het beheer van de stadsnatuur. Heeft u nog 

vragen?  Neem dan contact met ons op via de secretaris van de Rekenkamercommissie, te bereiken 

via rekenkamer@leiden.nl. Wij zijn altijd bereid tot meer uitleg van ons onderzoek en de conclusies. 

 

Hoogachtend, 

 

Hans van Egdom, 

Voorzitter Rekenkamercommissie Leiden & Leiderdorp 


